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1. Goedkeuring en opvolging verslag vorige vergadering 
 
Het verslag van de vorige vergadering van 4 maart 2024 wordt goedgekeurd.  
 
 
2. Maand van de Sportclub 
 
Sporters beleven meer, zeker in een sportclub. Daarom wil de sportdienst in september opnieuw de ‘Maand van 
de Sportclub’ ondersteunen. De Brechtse sportclubs worden weer uitgenodigd om hun deuren open te gooien en 
mee deel te nemen aan deze grote Vlaamse campagne van Sport Vlaanderen. Trainingen open stellen voor niet-
leden, een opendeur- of vriendjesdag organiseren, een initiatie op een Brechtse school, een actie voor 
tweedehands sportmateriaal en kledij, een deelname aan de Ballekesfeesten, promotie via je social media ... De 
sportclubs bepalen zelf wat ze al dan niet voorzien. Het doel is alvast om hun club in de kijker te zetten en iedereen 
kennis te laten maken met hun sporttak. 
 
De sportdienst vraagt raadt aan de sportraad over hoe we deze actie nog meer kracht kunnen bij zetten. In het 
verleden deden we dat met stempelkaarten, sportersbelevenmeer plaktattoos, fotowedstrijd op sociale media met 
ballonnen, MerelCup met uitdagingen op MerelFest, … We willen dit jaar gaan voor een eenvoudige actie met 
als doel onze inwoners aan te zetten om een kijkje te gaan nemen bij een Brechtse sportclub en ook de minder 
gekende sporttakken bekender te maken. 
 
Alle leden van de sportraad zijn unaniem van mening dat een gedrukte brochure, met daarin uitgebreidere 
informatie en een leuke foto van alle Brechtse sportclubs, de meest geschikte manier is om de "Maand van de 
sportclubs" actie te versterken en het aanbod van de clubs onder de aandacht te brengen.  
 
Volgende argumenten worden aangehaald om terug te gaan naar een gedrukte brochure: 

- De gedrukte brochure biedt de gelegenheid om ook minder bekende en minder voor de hand liggende 
sporten uitgebreid te belichten. Denk hierbij aan sporten zoals rope skipping, rolschaatsen, touwtrekken, 
verdedigingssporten, ponyrijden, enzovoort. Door een brochure te voorzien, wordt de diversiteit van het 
sportaanbod benadrukt en worden mensen aangemoedigd om buiten hun comfortzone te stappen en 
nieuwe sporten uit te proberen.  

- Het verspreiden van een gedrukte brochure via de Brechtse scholen heeft het voordeel dat ze direct in 
handen geplaatst wordt van ouders, die op zoek zijn naar sportmogelijkheden voor hun kinderen en voor 
hunzelf. Ze hoeven niet meer zelf actief op zoek te gaan naar info. 

- Door te kiezen voor een gedrukte brochure, bereiken we ook meer gerichter de inwoners met een 
kwetsbare achtergrond, die mogelijk minder vertrouwd zijn met digitale informatiebronnen. 

 



 

Rika doet navraag of het drukken van een uitgebreide brochure mogelijk is in kader van het beschikbare budget. 
Een plan B is dan een folder met de namen van de club en de sporttakken met verwijzen naar de website (bv via 
een QR code). 
 
Nog enkele andere voorstellen en opmerkingen vanuit de sportraad: 

- Het koppelen van de start-to-sport lessenreeksen aan de Maand van sportclub (dit kan ook gedrukt 
worden in de brochure). 

- Verzekering van deelnemers aan de maand van de sportclub dekken 
- Deelname aan de Ballekesfeesten 
- Award van coolste sportclub koppelen aan de maand van de sportclub? 
- Fimpjes vanuit de sportclubs? 
- Digiborden gebruiken bij de promotie. 

 
 
3. Evaluatie Sportgala 
 
Het sportgala werd zeer positief ontvangen en ontving veel lovende reacties achteraf. Meerdere leden van de 
sportraad waren aanwezig en iedereen was enthousiast over het uitstekende en vlekkeloze verloop van het 
evenement. 
 
Wat vonden de sportraders goed en wat nemen we mee naar volgend jaar?  

- De sportraders waren bijzonder enthousiast over de vlotte presentatie door Maarten Van Gramberen. 
De sportraders zeggen unaniem dat hij de volgende editie terug mag presenteren. De sportdienst zal 
navraag doen of Maarten volgend jaar beschikbaar is op de voorziene datum. 

- Ook het nieuwe aspect waarbij alle genomineerden voor de award op het podium werden geroepen voor 
een sofagesprekje werd erg gesmaakt. Ook voor de genomineerden zelf gaf dit een extra dimensie 
doordat ze echt in de kijker werden gezet. 

- De Challenge / battle waarbij de winnaars van de award werden uitgedaagd door de uitreiker van de prijs 
was een zeer fijne interactie, ook voor het aanwezige publiek. Naar volgend jaar toe opnieuw iets 
gelijkaardigs voorzien. 

- De prijsuitreiking door lokale (sport)helden viel ook erg in de smaak. Naar volgend jaar toe terug goed 
opzoekwerk doen wie hiervoor kan gevraagd worden. 

- Te onderzoeken of de award van coolste sportclub kan gekoppeld worden aan de maand van de 
sportclub? 

- De datum van de volgende editie is vrijdag 14 maart 2025. OC 't Centrum is alvast gereserveerd. 
 
 
4. Evaluatie vernieuwde subsidiereglementen  
 
In 2021 is een traject gestart om de erkennings- en subsidiereglementen in het domein vrije tijd & senioren te 
moderniseren en te stroomlijnen en dit met 4 principes in het achterhoofd: 

1. Vereenvoudiging 

2. Eerlijker systeem 

3. Manier die vernieuwing & innovatie toelaat 

4. Mogelijkheid tot digitalisering 

 

Deze basisprincipes en krijtlijnen werden uitgezet onder deskundige begeleiding van een extern bureau 

‘Baristaz’ samen met adviesraden voor sport, jeugd, cultuur en ouderen binnen een interactief en participatief 

traject. 



 

 
 
Op basis van deze principes werden een aantal nieuwe reglementen – ook in een participatietraject met 

de adviesraden – opgesteld. Deze reglementen werden op 10 maart 2022 goedgekeurd door de 

gemeenteraad.  

 

De belangrijkste elementen uit deze nieuwe reglementen zijn: 

1. Er is 1 erkenningsreglement voor alle Brechtse verenigingen (jeugd, sport, cultuur, senioren, 

milieu, ...) 

2. Er is 1 subsidiereglement jubilerende verenigingen voor alle Brechtse erkende verenigingen 

3. Voor de vrijetijdsverenigingen is er telkens per sector (jeugd, sport, cultuur) een apart 

subsidiereglement voor werkingssubsidies opgesteld. In deze 4 reglementen komen dezelfde 

principes terug: 

 Er wordt gewerkt met basissubsidies en projectsubsidies.  

 Basissubsidies zijn forfaitaire subsidies. De bedragen worden bepaald op basis van de 

categorie waartoe een vereniging behoort. 

 Projectsubsidies bedragen maximum 750 euro. Een vereniging kan voor 2 projecten per jaar 

een projectsubsidie aanvragen. Jaarlijks worden 3 thema's bepaald waarbinnen projecten 

ingediend kunnen worden 

4. Voor de vrijetijdsverenigingen (jeugd, sport, ouderen en cultuur) is er 1 reglement 

infrastructuursubsidies opgemaakt.   

5. Via het reglement subsidies kadervorming jeugdwerk kunnen jongeren een toelage krijgen voor 

erkende cursussen die leiden tot het behalen van een attest van (hoofd)animator of instructeur 

 

Samen met de introductie van de nieuwe reglementen werd de manier van aanvragen reeds zoveel 

mogelijk gedigitaliseerd door middel van een google forms. In 2022 en 2023 werd op deze manier 

gewerkt. Zeer recent werd ook de nieuwe “Software voor digitalisering van subsidieprocessen voor 



 

verenigingen” toegewezen aan Vanden Broele. Dit systeem is in het voorjaar van 2024 geïmplementeerd 

en het volledige proces van de subsidies gebeurt nu digitaal via eGovFlow.  

 

Op dit moment vindt de derde subsidieronde plaats op basis van de nieuwe reglementen. Op basis van 

de ervaringen uit deze subsidierondes, de feedback van verenigingen, de inzichten van de consulenten in 

het domein vrije tijd wordt nu een evaluatie opgemaakt. Ook de sportraad wordt nu gevraagd hierover 

advies uit te brengen.  

 
Marc Martens (Runnin’Brecht) wil graag meer aandacht voor ouderen. De vereniging zit nu in de categorie 
zilver maar kan niet voldoen aan de voorwaarden voor goud doordat zij geen jeugdwerking hebben. Hij stelt 
voor om het aantal ouderen of het aanbod voor ouderen zwaarder te laten doorwegen. Ouderen die op 
pensioen zijn, hebben vaak een beperkt inkomen en dienen financieel ondersteund te worden. Ook is er 
aandacht nodig voor vereenzaming en onderling contact. 
 
Herman (Gymteam Esthetica) heeft al meermaals aangehaald dat hij het jammer vindt dat hun grote vereniging 
binnen het nieuwe systeem veel heeft moeten inboeten in subsidies. Zij hadden voordien veel meer en nu 
moeten zij terugvallen op categorie diamant. Hij haalt aan dat deskundige begeleiding en trainers hun veel geld 
kosten. Het is moeilijk om gediplomeerde trainers te vinden maar nog uitdagender om deze te behouden 
binnen de eigen clubwerking. Zij vragen extra financiële ondersteuning. 
 
Alle leden van de sportraad vinden een kwalitatieve omkadering en deskundige begeleiding door 
gekwalificeerde trainers binnen de sport bijzonder belangrijk. Binnen het vernieuwde systeem komt dit te weinig 
aan bod. Vanuit de projectsubsidies kunnen hieromtrent wel extra impulsen gegeven worden binnen de werking 
door een projectaanvraag in te dienen binnen het thema ‘kwaliteit begeleiding’. Maar dat is alsnog onvoldoende 
omdat dit gaat over nieuwe initiatieven. Jaarlijks terugkerende initiatieven of reeds ingebedde werking komt niet 
in aanmerking voor een projectsubsidie tenzij hier een vernieuwing mee gepaard gaat. Er dient dus een 
duurzamere oplossing voorzien te worden om grote en kleine sportclubs te blijven aanmoedigen om permanent 
trainers opleidingen te laten volgen. 

 De sportraad stelt in dit kader voor om zoals vroeger een terugbetaling te voorzien voor trainers die 
een sportopleiding volgen (conform de subsidie kadervorming jeugdwerk). De aanvraag zou moeten 
kunnen gebeuren via 2 kanalen: 1.) vanuit een Brechtse sportclub voor hun clubtrainers of 2.) Vanuit 
een individuele Brechtenaar. Sommige clubs betalen intern de kosten van vormingen terug, anderen 
deels, maar sommige ook niet. Ook deze laatste categorie trainers dienen de mogelijkheid te krijgen 
om rechtstreeks via de gemeente een terugbetaling aan te vragen. De sportraad geeft mee dat 
individuele Brechtenaren wel hun engagement binnen een Brechtse vereniging dienen te bewijzen om 
zo te vermijden dat zij uitwijken naar buurgemeentes. 

 
De sportdienst geeft mee dat een heel aantal verenigingen binnen de sportsubsidies uit de boot vallen terwijl 
gelijkaardige verenigingen binnen domein cultuur wel in aanmerking komen voor subsidies. Dit omwille van de 
strengere voorwaarden tot subsidiëring van de laagste categorie (goed voor 100 euro), waaronder de 
aansluiting bij een sportfederatie en verzekering voor lichamelijke ongevallen. Enkele voorbeelden: denksporten  
zoals schaken en kaarten, cafésporten zoals biljart, of minder sterk georganiseerde verenigingen zoals 
wandelclub Sluisken en nog een aantal anderen. Deze verenigingen zouden binnen domein cultuur wel een 
subsidie ontvangen van 100 euro gezien deze voorwaarden minder ‘streng’ zijn. Een aantal van deze 
verenigingen zijn ook deels sport / cultuur gericht (bv kaarten), waardoor de situatie nog moeilijker wordt. Ze zijn 
misnoegd en willen overstappen naar ‘cultuur’. Verenigingen voelen zich erg 'minderwaardig' als ze geen 
subsidies krijgen. Een aantal verenigingen doen bovendien de moeite niet om aan te sluiten bij een 
sportfederatie gezien de aansluitingskost hoger is dan de subsidie. 



 

 De sportraad geeft positief advies om een bijkomende ‘instapcategorie’ te voorzien van 100 euro 
in overeenstemming met de voorwaarden van basissubsidie cultuur. Naamvoorstel vanuit de sportraad 
voor deze nieuwe categorie is HOUT (naar analogie met brons, zilver, goud en diamant) 

 De huidige categorie BRONS van 100 euro dient opgetrokken te worden naar 200 euro en krijgt 
daardoor een hogere appreciatie. Ook alle andere categorieën (ZILVER, GOUD en DIAMANT) kunnen 
elk met 100 euro opgetrokken worden gezien.  dat er de afgelopen 2 jaar telkens een voldoende hoog 
restbedrag voorhanden was. Dit is mogelijk gezien er jaarlijks een restbedrag voorhanden is na 
uitkering van de basis- en projectsubsidies. Dat restbedrag werd de vorige jaren a rato van de reeds 
uitgekeerde basissubsidie opnieuw herverdeeld onder de verenigingen. 

 
Verder vraagt de sportraad aan het bestuur om de krijtlijnen van de Infrastructuursubsidies te herbekijken 
en de beschikbare budgetten aanzienlijk te verhogen. 
 
 
5. Financieel verslag 
 
Stand van zaken van de rekening: 7.787,75 euro 
 
Verrichtingen sinds de laatste sportraadvergadering: 

- Maandelijkse bankkosten april: -5,00 euro 
- Maandelijkse bankkosten maart: -5,00 euro 
- Cadeaubonnen Sportgala: -1.200,00 euro 

 
 
6. Variapunten 
 
MerelFest 2024 – stand van zaken 
MerelFest zal doorgaan op zondag 30 juni op domein De Merel. Voor de organisatie van het event doet de 
gemeente vanaf dit jaar beroep op een externe partner. De opdracht werd via een aanbesteding toegewezen 
aan Jan Pieter De Pooter. Er werden enkele wijzigingen gedaan aan het concept. Zo zal er ook muziek voorzien 
worden (oa een rock rally en enkele optredens van lokale bands en DJ’s), ook het BK touwtrekken zal gekoppeld 
worden op het domein aan MerelFest. Er zal geen MerelCup meer voorzien worden, maar wel nog demo’s van 
de Brechtse verenigingen. De obstakelrun wordt vervangen door Jump & Joy waarbij de stormbanen vrij 
toegankelijk worden gesteld voor de aanwezigen. 
 
Planning Sporttafel 
De Sporttafel en de Oppepper overlapten vorige editie qua thema’s omdat ze in dezelfde periode werden 
ingepland. Enkele maanden geleden werd daarom gesteld om de planning van de Sporttafel hierop aan te passen 
en te verzetten naar oktober / november (2024 of 2025). Gezien de verkiezingen reeds plaats vinden in oktober 
2024, en daarna het bestuur alsook de sportraad opnieuw dient geïnstalleerd te worden, beslist de sportraad om 
de volgende Sporttafel pas in oktober 2025 te plannen. 
 
Planning vergaderingen Sportraad 
De sportraders werpen opnieuw de discussie op om de planning van de vergaderingen anders te organiseren. 
Dit kwam al enkele keren aan bod. De laatste keer werd er beslist om de vergaderdata gebundeld in te plannen 
enkele maanden vooraf (data worden vastgelegd in onderling overleg op verschillende mogelijke weekavonden). 
Nu wordt opnieuw gevraagd of dit niet kan op een vaste wederkerend datum of frequentie (bv cultuurraad 
vergaderd elke zoveelste maandag van de maand). Er zijn voor en nadelen aan dit systeem. Na onderlinge 
discussie wordt beslist om de vraag in een poll te gieten en te lanceren na de vergadering via het whatsapp 
kanaal zodat ook de niet-aanwezigen kunnen meestemmen.  
Rika maakt een poll aan met volgende opties ivm de planning van de vergaderdata van de sportraad: 



 

- Vaste wederkerende datum (bv zoveelste van de maand of vaste dag om de zoveel weken) tenzij het 
nodig is om deze te verzetten 

- De vergaderdata worden vastgelegd in onderling overleg voor langere periode (bv per half jaar) 
- De vergaderdatum wordt in onderling overleg vastgelegd op de voorgaande vergadering 
- De vergaderdatum wordt pas vastgelegd als er voldoende agendapunten zijn 

 
Vacature sportdienst 
Administratief medewerkster Nadine gaat op pensioen. In dat kader was er een vacature uitgeschreven. De 
opvolger van Nadine is intussen bekend, medewerker Ben Salden start op dinsdag 11 juni 2024. 
 
Idee uitleendienst 
De sportraad vraagt of de uitleendienst een drank Fontijn / watertapkraan kan voorzien voor evenementen, 
eventueel met bidon van 100 liter. Rika geeft dit door aan de bevoegde dienst. 
 
 
7. Belangrijke data: 
 

- Vergadering Sportraad: zie opmerking bij varia. Voorlopig geen nieuwe datum geprikt. Eerst uitsluitsel 
ivm manier van plannen. Indien er nog dringende agendapunten zijn voor een extra vergadering in juni, 
dan stuurt Rika een peiling door via whatsapp voor het prikken van een extra datum. 

- Algemene Vergadering Sportregio: woensdag 15 mei 2024 om 19.00 uur in Schoten (voorzitter 
Michel, Schepen Charlotte en sportdienst Rika) 

- MerelFest: zondag 30 juni 2024 
 

 


